
 

 

„Spravodlivosť dvíha národ, ale hriech je hanbou náro-
dov.“ Pr 14, 34 

Smutné a zvláštne pôstne obdobie sa Veľkým piatkom 
dostáva k svojmu vrcholu. Počas posledných dvoch týždňov 
sme prostredníctvom čítania pašií nášho Spasiteľa, Pána Ježiša, 
boli sprevádzaní až na Jeho krutý kríž. Tam, na Golgote, dokon-
čil svoje plánované dielo spasenia, záchrany tohto hynúceho 
sveta. Tam došlo k naplneniu všetkej spravodlivosti, ktorú pre-
vzal na seba ešte pri svojom krste 
v Jordáne. Ján Krstiteľ nevedel pochopiť, 
prečo sa svätý Mesiáš, Ježiš Kristus, chce 
dať pokrstiť jemu, hriešnemu človeku. Ale 
Pán Ježiš vtedy povedal tie svoje zvláštne 
slová: „Nechaj to teraz tak. Pretože takto 
sa nám sluší naplniť všetku spravodli-
vosť.“ Mt 3, 15 

Vtedy, pri krste, sa to všetko začalo, 
Kristus vzal na seba naše hriechy 
a teraz, na Golgote, ich vyniesol na kríž. 
On, svätý, nevinný, ktorý neurobil nič zlé, za čo by mal byť po-
trestaný, dobrovoľne znáša potupu a prijíma odsúdenie aj vlastnú 
popravu. Tak sa slušilo naplniť všetku spravodlivosť. Všetku – 
to značí celého sveta, vtedajšieho, aj budúceho, aj toho nášho 
dnes. A spravodlivosť? Čo znamená slovo spravodlivosť? 

Pred sudcom stál obžalovaný kvôli nejakému priestupku 
a sudca kvôli jeho vine musel vysloviť súd. Problémom však bo-
lo, že obvineným bol jeho milovaný syn. Ako odsúdiť vlastného 
syna? 

Sudca mu vymeral trest, pokutu podľa predpisov. Potom ale 
vzal peňaženku a pokutu sám zaplatil. Veď to bol predsa jeho 
syn. 

Toto je spravodlivosť. V spravodlivosti sa nedá obísť zá-
kon. Za priestupok musí prísť trest. Lenže svet, v ktorom žijeme, 
je plný nespravodlivých súdov. 

Boží súd však nemôže byť nespravodlivý. Ak Pán Boh 
rozhodol, že hriešny človek musí zomrieť, tak sa inak nedá. (1M 
2, 17; 3, 19; R 6, 23 a iné) Počas koľkých generácií čakal, či sa 
ľudia snáď nepolepšia a hrešiť neprestanú. Ale nenašla sa ani 
jedna, jediná výnimka. Apoštol Pavol to zhrnul vo svojom liste 
kresťanom v Ríme: „Všetci totiž zhrešili a nemajú slávy Božej.“ 
R 3, 23 

No Pán Boh nechce smrť človeka, čo aj hriešneho (Ez 33, 
11). Preto prichádza sám ako spravodlivý Sudca, ktorý vie, čo 

znamená spravodlivosť v prípade hriešneho človeka a trest berie 
sám na seba. Preto najprv krst a napokon kríž. Spravodlivosť, 
ktorú sa slušilo naplniť (Mt 3, 15).  

Svätá Božia spravodlivosť dokáže veľa zmeniť v živote 
človeka. Ak sme odsúdení na smrť a napokon sa nám dostane 
milosť, či to neprinesie veľkú zmenu pre náš život? Celkom iste 
áno! 

Biblický text z Pr 14, 34 je jedným z politických prísloví urče-
ný vtedajším politikom, kráľom. Hovorí 
celkom zreteľne, že tam, kde je v politike 
spravodlivosť v úcte, dvíha sa aj úroveň 
celého národa. Naopak, tam, kde je veľa 
hriechu, špinavej politiky, klamstva 
a podvodov, tam národ degraduje, stráca 
svoju vlastnú hodnotu a stáva sa to jeho 
hanbou. Celkom iste to platí aj dnes a tam, 
kde sú spravodlivé súdy, kde vládne zákon 
a úcta k dôstojnému ľudskému životu, tam 
rastie celková životná úroveň obyvateľov 

krajiny. Avšak tam, kde je právo ľudí pošliapavané, sa žije ľu-
ďom zle a hľadajú spôsoby, ako utiecť preč. 

V pôvodnom, hebrejskom znení Prísloví 14, 34 sú použité 
dva odlišné pojmy pre národ. Najprv je použitý výraz, ktorý ho-
vorí o národe všeobecnom, dokonca až cudzom (hebr.: gój), to 
druhé slovo však označuje národ priamo Boží (ám). Preto mô-
žeme text preložiť aj takto: „Spravodlivosť dvíha akýkoľvek 
národ, ale hriech je hanbou Božieho národa.“ 

Aj keď to tvorca príslovia v časoch kráľa Šalamúna ešte ne-
mohol vedieť a v danom prísloví videl iba obyčajnú spravodli-
vosť medzi ľuďmi, pre nás, ľudí Novej zmluvy, sa tento biblický 
verš otvára cez kľúč Krista, Spasiteľa sveta, a my v ňom vidíme 
už tú naplnenú spravodlivosť, akú naznačil Pán pri svojom krste. 

Kristova spravodlivosť, Jeho smrť na kríži, dvíha náro-
dy, dvíha celý svet, dáva mu nádej. Tklivé ticho veľkopiatko-
vej zvesti dostalo zmysel v Jeho spravodlivosti. Ona pozdvihuje 
národy, mení život každého človeka, kto sa jej zúčastní. Avšak 
hanba tomu národu, tým jednotlivcom, ktorí sa síce hlásia za 
Božích, kresťanských, no sú plní hriechu, ľahostajnosti 
a falošnosti. 

Dbajme o to, aby Veľká noc 2023 bola Veľkou nocou nádejí 
a radosti, ktorá je výsledkom svätej Božej spravodlivosti! 

Kristus síce umrel, ale vstane z mŕtvych! 
Ľubo Beňo 
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||List členom CZ Obišovce 

Milý brat / milá sestra, 
 
obraciame sa na Vás ako na člena nášho cirkevného zboru s prosbou, aby ste si dali do poriadku svoj vzťah 

k nášmu cirkevnému zboru. Za posledné roky sa v mnohom zmenila situácia v štáte, ale aj v cirkvi. Cirkevné 
zbory sú povinné prispievať do fondu finančného zabezpečenia cirkvi, v súlade s Cirkevnoprávnymi predpismi. 
Keďže sa výška príspevku vypočítava podľa počtu členov cirkevného zboru, musíme do tohto fondu prispievať 
aj za Vás, ako nášho člena. 

K životu v cirkevnom zbore patrí okrem iného povinnosť prispievať na chod zboru, ale posledné roky aj na 
financovanie cirkvi. 

Chceme Vás preto poprosiť, aby ste si uhradili cirkevný príspevok vo výške 30,- eur na člena zboru na rok, 
ako to bolo schválené konventom cirkevného zboru, u pokladníčky cirkevného zboru vo Vašej obci. Ak je pre 
Vás táto čiastka jednorazovo vysoká, môžete si ju rozložiť aj na viac splátok. Uhradiť ju tiež môžete prevodom 
na účet: IBAN SK66 7500 0000 0040 1249 6590 (do správy pre prijímateľa uviesť meno, priezvisko). 

Ak ste sa medzičasom prehlásili do iného cirkevného zboru, prosíme Vás, aby ste nám to oznámili, aby sme 
Vás neobťažovali takýmito výzvami. 

Členom cirkvi ste sa stali pri svojom krste. Boli by sme radi, aby ste prišli do nášho spoločenstva. Pozýva-
me Vás na naše pravidelné bohoslužby, ako aj na ďalšie aktivity nášho cirkevného zboru. Srdečne Vás medzi 
nami privítame.  

  
S prianím Božieho pokoja 

Ing. Ján Brozman 
Zborový dozorca CZ Obišovce 

Mgr. Jaroslav Petro 
Zborový farár CZ Obišovce 

Po dvoch rokoch pandémie sme tu mali opäť známe evanjelizačné podujatie Pro Christ Pre Teba! Päť večerov hudby 
a slova zaznelo z hlavného vysielacieho pódia – z priestorov Domu kultúry v Liptovskom Mikuláši. Prostredníctvom onli-
ne vysielania sa dostalo na stovky ďalších prenosových miest na Slovensku, aj v zahraničí. Bolo to tak aj v našom cirkev-
nom zbore, kde sa na uvedenom podujatí zúčastnili naši skalní členovia na prenose v Kysaku a v Trebejove.  

Témy piatich rečníkov, medzi ktorými boli známe tváre ako Marián Kaňuch, Bohdan Hroboň, Lenka Janotková, Ján 
Hroboň a v neposlednom rade aj náš brat farár, Jaroslav Petro, doplnilo päť svedectiev – životných príbehov, aby inšpiro-
vali k premýšľaniu nad sebou aj svetom okolo nás. Nad hodnotami, ktorými sa riadime, ale aj slovami a skutkami, ktorými 
sa navonok prezentujeme. Témy piatich večerov vychádzali z Desatora, desiatich pravidiel, ktoré sú základnými piliermi 
naplneného života. Každému z nich bol určený špecifický symbol: kreslo, váhy, listy, lampa a zrkadlo. Symboly pripo-
menuli hlavné posolstvo prikázaní a ich aplikáciu do praxe. Evanjelizačným podujatím Pre Teba nás sprevádzala dvojica 
moderátorov – Anna Belanji a Peter Mihoč. Divadelné vstupy diváka priviedli do obchodu U Starožitníka. Spájal ich jed-
notný motív: „Nie všetko staré musí byť prekonané, ani vyhodnotené ako zastarané a nepoužiteľné.“ Sú hodnoty, ktoré ani 
stáročiami nestrácajú zmysel a cenu. Divák sa presvedčil, že pobyt U Starožitníka zďaleka nemusí byť stratou času.  

Podujatie otvoril a divákom sa prihovoril Ján Blcháč, primátor mesta Liptovský Mikuláš. Ako hudobný hosť na prvom 
otváracom večere vystúpila speváčka Sima Magušinová a jej klavírny sprievod Daniel Špiner. Zakaždým zaznela hymna 
podujatia – autorské dielo Anny Belanji, farárky v Liptovskom Hrádku, speváčky a hudobníčky. Slová piesne zneli: „V 
zrkadle po stýkrát hľadať tvár. Pýtať sa, komu sa podobám. Koho tam vidieť mám? Zákon nás na chvíľu vyruší. Zápa-
siť s tým, čo je na duši. Láska to vytuší...“  

Skúsenosť z predchádzajúcich ročníkov ukazuje, že podujatie Pre Teba malo doposiaľ vysokú sledovanosť nielen do-
ma, ale aj v zahraničí a pohybovala sa dokopy na úrovni 15 – 20-tísíc zhliadnutí. Večery Pre Teba neboli určené iba aktív-
nym kresťanom, hľadajúcim novú inšpiráciu a povzbudenie, ale aj ľuďom na „okraji“, pochybujúcim a agnostikom. 

Áno, boli určené aj pre TEBA! 
Radoslav Bodonský 

||Pro Christ - Desať pravidiel pre život 
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|Rozhovor s manželmi Chovanovými 
Milí čitatelia, pri príležitosti národného týždňa man-

želstva, ktorý sa tento rok konal od 13. – 19. 2., vám 
prinášame rozhovor s manželmi z nášho zboru, Jarom a 
Ankou Chovanovými. Tí sa tešia zo spoločného manžel-
stva už desiatky rokov, a tak ich trochu vyspovedáme. 
To, ako sa ich cesty spojili, akým nástrahám v manžel-
stve čelili a čo im pomáha prekonávať vzájomné ne-
zhody, sa dozviete v tomto rozhovore. 

Keďže manželstvo odráža aj vzťah cirkvi a Kris-
ta, našich čitateľov by iste zaujímalo, kedy a za 
akých okolností ste odovzdali svoje životy Bohu? 

Jaro: O odovzdaní života Bohu som sa dozvedel až 
v dospelosti od bratov v Budimíre. Nestalo sa to naraz. 
Bol to postupný proces pri rozhovoroch na skupinkách a 
pri čítaní Biblie, kedy som pochopil, že je to pre kresťa-
na okrem viery a krstu to najpodstatnejšie. 

Anka: Prvý Boží dotyk som prežila, keď som mala 
11 rokov a v pôste som spievala pieseň „Keď na kríži“. 
Plakala som uvedomujúc 
si, že Pán Ježiš bol ukrižo-
vaný a zomrel pre moje 
hriechy. Pán Boh mi po-
maly, trpezlivo podával 
duchovnú potravu a ja som 
po malých kúsočkoch prijí-
mala „mliečko“, až po 
„tuhý duchovný pokrm“. 
Postupne Mu odovzdávam 
všetky oblasti svojho živo-
ta. „Buďte si vospolok 
poddaní v bázni Kristovej, 
ženy svojim mužom ako 
Pánovi.“ (Ef 5, 21 – 
22) Bázeň Kristova, to 
znamená rešpekt a úcta 
voči Pánovi Ježišovi Kristovi, blokuje, zabraňuje páchať 
hriech a motivuje k plnej dôvere v Božiu lásku. Keď sa 
žena podriaďuje mužovi, slúži Pánovi. Snažím sa o to, aj 
keď priznávam, že občas ma satan premôže. 

Ako ste sa spoznali? Pamätáte si na svoje úplne 
prvé stretnutie? 

Jaro: S manželkou Ankou sme sa poznali už ako 
deti. Naši starí rodičia bývali v susedstve. Neskôr na 
mládeži, spevokole a pri cestovaní vlakom do školy. 

V akom veku ste spolu začali chodiť? Čo vás na 
tom druhom vtedy zaujalo? 

Jaro: Počas stredoškolského štúdia, čiže asi v rokoch 
1972 – 73, teda ako 17 – 18 roční. Mali sme podobné 
záľuby: príroda, šport a dôležitú úlohu zohralo rovnaké 
vierovyznanie. 

Ako dlho ste spolu chodili, až ste sa rozhodli vstú-
piť do manželstva? Súhlasili s tým aj vaši rodičia? 

Jaro: Teda chodili sme spolu asi šesť rokov. Civilný 
sobáš sme mali 15. 7. 1978 týždeň po mojej promócii. 

Cirkevný sobáš sme mali tajne 31. 7. 1978 v Obišov-
ciach. Sobášil nás pán farár Fričovský. Ja som išiel na 
rok na vojenskú službu a Anka ešte 2 roky študovala. 

Museli ste prekonať nejaké osobnostné rozdiely? 
Anka: Osobnostné rozdiely - keď rozdiely, tak roz-

deľujú? Ťažká otázka - musela som to študovať na inter-
nete. Mali by sme sa predovšetkým dopĺňať, skúmať a 
komunikovať o rozdieloch konštruktívne. Ja som citlivá, 
až precitlivená, emócie ma hneď „prevalcujú“, som ubi-
tá až na smrť. Jaro je flegmatik. Najviac ma ubíja jeho 
sledovanie televízie a telefónu. Ťažko nám idú slová 
„prosím, ďakujem, prepáč a odpusť“. 

Akým spôsobom ovplyvnil vaše manželstvo prí-
chod detí? 

Jaro: Deti sme dostali tri. Dva roky po svadbe Mi-
chal, potom Barborka a po šiestich rokoch Anička. Veľ-
mi sme sa im tešili. Mali sme učiteľský byt. Bolo to pek-
né obdobie, aj keď náročné s radosťami aj starosťami. 

Pán Boh nám požehnal 7 
vnúčat a je to tiež pekné 
obdobie, užívame si ich. 
Anka: Príchod detí, okrem 
toho, čo napísal Jaro, spô-
sobil to, že sme sa o naše 
manželstvo prestali starať. 
Čelili ste určitej kríze? 
Ak áno, čo vám pomohlo 
preniesť sa cez ňu? 
Jaro: Asi neexistuje man-
želstvo, ktoré by neprešlo 
menšími, alebo aj väčšími 
krízami. Dnes sa manžel-
stvá rozpadajú pri prvých 
konfliktoch. Za to, že nám 
to drží až doteraz vďačíme 

tomu, že sme obaja kresťania. 
Odporučili by ste mladým párom vstúpiť do man-

želstva? 
Anka: Odporúčam mladým párom vstúpiť do man-

želstva ak je ich cieľom Božie kráľovstvo. Každý z nás 
je jedinečný a prináša do manželstva dobré aj zlé návy-
ky, rodinné spôsoby, tradície, jedlá a zranenia. Preto 
prichádza k nezhodám a krízam. Riešenie nachádzajme 
v Božom slove a modlitbách. Okrem toho buďme zod-
povední, verní, milosrdní, odpúšťajúci, povzbudzujme 
sa a budujme vzťah. Pane Bože, vylej na všet-
kých (ženatých, vydaté, slobodných, slobodné, vdovcov, 
vdovy, rozvedených) svojho Svätého Ducha, aby sme sa 
správne rozhodovali a žili na Tvoju slávu. Posväť nás. 
Amen. 

Za rozhovor ďakuje Vladimír Hajduk 
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Dôkazy Ježišovho vzkriesenia 
Mnohí ľudia uveria v Ježiša na základe svedectiev 

iných a po vlastnej duchovnej skúsenosti, keď sa Pán Boh 
dotkol ich srdca. No sú aj takí, ktorí nedokážu niečo prijať 
skôr, než by to vedeli uchopiť vedomosťami a dôkazmi. A 
možno najlepšie by bolo mať ako skúsenosť, tak aj vedo-
mosť. Práve preto je tento článok venovaný dôkazom a 
detailom o Ježišovom vzkriesení. Je to krátky súhrn štúdie, 
ktorú urobil Josh McDowell vo svojej knihe Nové dôkazy, 
ktoré vyžadujú rozhodnutie. 

Kapitola o Ježišovom vzkriesení začína úvahou nad 
tým, prečo sa práve táto udalosť stala pilierom kresťan-
stva. Mňa presvedčili predovšetkým tieto slová W. J. Spar-
row-Simpsona: „Ak vzkriesenie nie je historickou skutoč-
nosťou, potom moc smrti zostáva nezlomená, a tým aj ná-
sledky hriechu. Význam Kristovej smrti zostáva neistý a 
veriaci sú stále vo svojich hriechoch presne v tom istom 
stave, ako boli predtým, než počuli Kristovo meno.“ Tiež 
je úžasné uvedomiť si, kto by bol 
schopný staviť všetko na to, či je 
schopný vrátiť sa z hrobu. Ježiš to 
totiž pred svojou smrťou často spo-
mínal (v Biblii máme o tom 18 zá-
znamov). Ak by to teda nesplnil, 
stal by sa bláznom, no ak áno, pre-
svedčil by o svojom božstve masy 
ľudí, presne ako to aj urobil. A Jeho 
dôkazom je Jeho vlastný život. 

Je isté, že pokiaľ budete svojmu 
známemu vysvetľovať pravdivosť 
Ježišovho vzkriesenia na základe 
Biblie, nezískate hneď jeho dôveru, 
pretože si pomyslí, že Biblia predsa 
obsahuje to, čo chceme my, kresťa-
nia, počuť. No kedykoľvek chcú 
historici skúmať nejakú udalosť, 
siahnu práve po dokumentoch čo 
najbližšie tomu obdobiu, kedy sa 
tá udalosť odohrala. Je to priro-
dzené, pretože taký spis, ktorý by 
nebol pravdivý, by nemal veľkú 
šancu sa zachovať, pretože by ho 
popreli súčasníci tej doby, takže by 
bol či už zabudnutý alebo prevalcovaný dokumentmi, kto-
ré mu protirečia. A práve listy, ktoré máme v Biblii, sú 
klenotmi, keďže boli zaznamenané ešte v dobe, kým sved-
kovia Ježišovho života, smrti a vzkriesenia žili. Patria me-
dzi nich všetky štyri evanjeliá, Lukášove skutky apoštolov 
a Pavlove listy (tie napísal do 25 rokov po Ježišovej smr-
ti). Nemohli by prežiť, ak by v tej dobe existovali dôkazy 
proti nim a ak neexistovali vtedy, ťažko ich nájdeme dnes. 

Josh McDowell vysvetľuje pravdivosť vzkriesenia do-
kazovaním udalostí, ktoré tomu predchádzali. Najprv sa 
totiž potrebujeme uistiť, že Ježiš bol skutočne mŕtvy, po-
chovaný, že bol jeho hrob zavalený kameňom, zapečatený 
a strážený. V Mk 15, 44 čítame, že Pilát sa divil, že Ježiš 
už umrel, a tak sa uistil u stotníka, že je to naozaj tak. Ove-
rovali to aj vojaci, keď mu kopijou prebodli bok. Ján v 
úžase zaznamenáva, že po prebodnutí z Neho vyšla krv a 
voda. Zrejme to považuje opäť za niečo zázračné, no tým 
vlastne dáva medicínsky dôkaz smrti spolu s jej príči-
nou. Samuel Houghton, M.D., fyziológ z univerzity v 

Dubline, totiž hovorí, že po opakovanom skúmaní bodnu-
tia takýmto spôsobom na zvieratách zistili, že krv a voda 
vystriekne z mŕtveho tela v prípade zápalu pohrudnice, 
zápalu osrdcovníka a infarktu srdca. Dni, ktoré predchá-
dzali ukrižovaniu, vylučujú zápaly, a preto ostáva roztrh-
nutie srdca. Aj James Thompson poukazuje, že „Kristova 
smrť nenastala v dôsledku fyzického vyčerpania alebo bo-
lesti pri ukrižovaní, ale v dôsledku agónie mysle, ktorá 
zapríčinila prasknutie srdca.” 

Presuňme sa ďalej k hrobu. Guignebert vyjadruje, že je 
pravdepodobnejšie, že bolo Ježišove telo hodené do jamy 
pre odsúdených ako do hrobu. Lenže tým ignoruje zázna-
my o Jozefovi, ktorý si pýtal Ježišovo telo a o ženách, kto-
ré sa pozerali na to, ako Ho položili do hrobu (Lk 23, 50 – 
55). Okrem toho Židia si dávali záležať na tom, aby boli 
ľudia pochovaní, hoci by to boli aj zločinci. A aj to, že bol 
hrob strážený, potvrdzuje, že Židia verili, že Ježiš je mŕt-

vy a uložený do hrobu (nechceli, aby 
ho učeníci ukradli). Podľa Wilbura 
Smitha „o pohrebe Pána Ježiša vie-
me viac ako o ktoromkoľvek človeku 
v starovekých dejinách.”  
To, že veľkňazi rozšírili klebetu, že 
učeníci ukradli Ježišovo telo (Mt 28, 
11 – 15), znamená, že hrob bol 
prázdny. Potrebné je už len vysvet-
lenie prečo, resp. ako je to možné. 
Nepíše sa o tom, že by si to šli veľ-
kňazi osobne overiť, pretože vojaci 
by nemali dôvod tvrdiť, že hrob je 
prázdny, ak by tomu tak nebolo. 
Naopak, bola to situácia, ktorá ich 
dostala do úzkych a za nesplnenie si 
povinností pri strážení hrobu im 
hrozila smrť. Mali jedinú šancu – 
pokúsiť sa nakloniť si veľkňazov, 
ktorí sa za nich prihovorili u veliteľa 
(Mt 28, 14). E. G. Selwyn si kladie 
rozumnú otázku – ak by si veľkňazi 
skutočne mysleli, že učeníci ukradli 
Ježišovo telo (a nebola by to len ich 
lož), prečo by učeníkov neobžalo-

vali a následne nevypočúvali? „Čin, ktorý im pripisovali, 
bol vážnym trestným činom voči vtedajším autoritám. Pre-
čo neboli nútení vydať telo? Alebo v prípade, že sa nedo-
kázali očistiť od obvinenia, prečo ich za svoj čin nepotres-
tali?… Nikde nie je ani len naznačené, že by sa vodcovia 
čo len pokúsili dokázať svoje obvinenie.” 

Keď sa nad tým hlbšie zamyslíme, možnosť, že by uče-
níci ukradli Ježišovo telo, bola veľmi nepravdepodobná, 
keďže to boli obyčajní ustráchaní muži, ktorí ani sami ne-
verili, že Ježiš vstane z mŕtvych. Nemali šancu dostať sa 
cez stráž ani ak by spala (čo je tiež nepravdepodobné 
vzhľadom na to, aké prísne tresty mali), pretože posúvanie 
ťažkého kameňa by spôsobilo hluk a celý proces by trval 
dosť dlho na to, aby sa minimálne jeden zo strážcov zobu-
dil. No a napokon tu máme plachty pekne zvinuté tak ako 
boli uložené pri pohrebe. Ktorý zlodej by si dával pri krad-
nutí tela tú námahu skladať z neho plachty starostlivo ob-
motané a prepojené masťou a uložiť ich pekne späť na 
miesto? Možnosť, že by Ježišove telo ukradli stráže alebo 
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Drahí jubilanti!  
Srdečne blahoželáme a žehnáme v mene Pánovom! 

Ak tiež patríte medzi jubilantov, no nenašli ste sa v tomto zozname, povedzte to svojmu presbyterovi,  
prípadne nám o tom dajte vedieť na fare. Je to zrejme preto, že nemáme váš evidenčný list. 

Radovan Bodonský, Obišovce 30 
Ing. Jaroslav Dzubák, Trebejov 37 

Luboš Vengrin, Obišovce 79 

Ing. Ján Brozman, Drienovská Nová Ves 133 

Ludovít Macko,  
Švábska 58, Prešov 
Viera Mižišinová,  

Kysak 58 

70 

Olga Fazekašová, Kysak 381 

Mgr. Ludmila Klinčúchová,  
Obišovce 102 

Anna Petričová,  
Kysak 190 

Imrich Sedlák,  
Kysak 244 

ktokoľvek iný tiež nedáva zmysel, pretože by z toho nemal 
žiaden prospech, jedine riziko. 

Existuje dokonca teória, že Ježiš ušiel z hrobu sám, 
pretože nezomrel, ale len omdlel a v hrobe sa prebudil. 
Teóriu predstavil Venturini a neskôr ju obnovila skupina 
moslimov, nazývaná Ahmadija. Je však ešte omnoho viac 
pritiahnutá za vlasy ako tá predošlá, keďže už sme spomí-
nali, že máme dôkaz, že Ježiš zomrel a dostatočne dlho sa 
s ním manipulovalo ako s mŕtvym. Ak by predsa Ježiš 
prežil to strašné mučenie a ukrižovanie, nemohol by sa 
dostať zo zovretia namastených plachiet, v ktorých bol 
zavinutý a zaručene by nenazbieral silu odvaliť kameň, na 
ktorého posunutie je potrebná sila niekoľkých mužov. Ná-
sledne by nebol schopný čeliť stráži, ujsť a ani prejsť míle 
a ukazovať sa učeníkom v sile ako víťaz nad smrťou! 

 
Všetko vedie k tomu, že Ježiš bol skutočne vzkriese-

ný, len nedokážeme vysvetliť ako. Vravím si, ako by sme 
aj mohli, veď to uskutočnil Boh, ktorý je vysoko nad naše 
chápanie. A aj vedci priznávajú, že pokiaľ nemajú dôkazy 

proti vzkrieseniu, nemôžu ho poprieť, napriek tomu, že ho 
nedokážu ani vysvetliť. Fyziológ Dr. A. C. Ivy z fakulty 
chémie na univerzite v Illinois hovorí: „Môžem len pove-
dať, že dnešná biologická veda nedokáže vzkriesiť telo, 
ktoré je mŕtve a bolo tri dni pochované. Poprieť vzkriese-
nie Ježiša Krista na základe toho, čo dnes biológia pozná, 
znamená prejaviť nevedecký postoj, čo nie je v súlade s 
pravým vedeckým postojom.” Čo však máme, sú svedec-
tvá vyše 500 ľudí, ktorí Ježiša videli po Jeho smrti živé-
ho – v telesnej podobe. Písal o nich Pavol v čase, keď ešte 
väčšina z nich bola nažive (1K 15, 6), takže ak by nehovo-
ril pravdu, jeho slová by boli vyvrátené a umlčané. V sku-
točnosti však mlčali Židia a „mlčanie Židov má rovnaký 
význam ako reči kresťanov.” (Fairbairn, A. M.) Ako vy-
svetľuje profesor E. Day „Jednoduché vyvrátenie, účinné 
spochybnenie skutočnosti zmŕtvychvstania by znamenalo 
zasadenie smrteľného úderu kresťanstvu a Židia by to 
spravili, keby to bolo možné.” 

Lucia Hajduková 
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Dosah Veľkej noci 

 Na Bielu sobotu (8.4.2023) o 19:00 by sme Vás radi pozvali na Tichý večer 
modlitieb a chvál. Je to večer pred najdôležitejšími sviatkami kresťanstva, kto-
rý by sme radi venovali modlitbám a spoločnému rozjímaniu. Verím, že prijme-
te toto pozvanie. 
 5.-7. mája 2023 sa uskutoční EVS konferencia s názvom Naplno v Dome 
umenia Piešťany. Prihlásiť sa dá na stránke Evanjelizačného strediska. 
 Dištriktuálny deň Východného dištriktu bude tohto roku v Bardejove 
18.6. Chceli by sme objednať autobus a ísť spoločne ako každý rok. Keďže bo-

hoslužby budú vysielané v priamom prenose na STV 2, do rozpisu som bohoslužby v našom zbore nedal. 
 Detský a rodinný tábor je naplánovaný na 16. - 21. júla 2023 znova v Liptovskom Trnovci. 
 Mládežnícky tábor bude 12. - 19. augusta 2023 na Borde (Košický Klečenov). 

„…veď vy viete, čo sa dialo po celom Judsku, počnúc od 
Galiley, po krste, ktorý hlásal Ján; ako Boh Duchom Svätým 
a mocou pomazal Ježiša Nazaretského, ktorý chodil, dobre 
činil a uzdravoval všetkých diablom posadnutých, pretože 
Boh bol s Ním. A my sme svedkami všetkého, čo činil v Judsku 
a v Jeruzaleme, ako Ho aj zamordovali, povesiac Ho na dre-
vo. Toho Boh vzkriesil v tretí deň a dal Mu zjavovať sa nie 
všetkému ľudu, ale svedkom, Bohom vopred vyvoleným, nám, 
ktorí sme s Ním jedli a pili po Jeho zmŕtvychvstaní. A sám 
prikázal zvestovať ľudu a svedčiť, že On je ten Bohom ustano-
vený sudca živých a mŕtvych. O Ňom svedčia všetci proroci, 
že pre Jeho meno dosiahne odpustenie hriechov každý, kto 
verí v Neho.“ Sk 10, 37 – 43 

Sviatky Veľkej noci prinášajú výnimočnú správu o smrti 
a vzkriesení Božieho Syna, Pána Ježiša Krista. V čom je jej 
výnimočnosť? Odpovedí na túto otázku je viacero a môžu nás 
viac alebo menej oslovovať, dotýkať sa nás. 

Možno viac ako inokedy máme možnosť počúvať infor-
mácie o smrti. V našej spoločnosti a po celom svete ešte stále 
počujeme, aké dopady mala a má pandémia covid-19 na ľud-
stvo. Už viac ako rok počúvame správy o nezmyselnej smrti 
mnohých ľudí v susednej Ukrajine. Deti, mladí ľudia, dospelí  
ale aj seniori zomierajú kvôli nezmyselnej vojne a nie len na 
Ukrajine ale aj v iných častiach sveta. Ale človek zomiera aj 
v mierových podmienkach pre rôzne choroby, nehody alebo 
preto, že nastal ten čas odchodu z tohto sveta. Smrť je súčas-
ťou nášho života. Bola tu aj pred príchodom pandémie a 
vojny v rôznych podobách. Počas pôstneho obdobia častejšie 
počujeme zvesť Písma svätého, že  smrť zasiahla aj Božieho 
Syna. Jeho smrť však bola vykupiteľskou. On nezomieral 
pre svoj hriech a viny, ale pre tie naše a pre záchranu všet-
kých ľudí. 

Výnimočnosť správy o smrti a vzkriesení Božieho Syna 
spočíva v tom, že prináša radostnú zvesť. Táto zvesť nám 
hovorí: smrťou sa nič nekončí. To nie je to posledné, čo člo-
vek bude prežívať bez ohľadu na to ako to vie prijať 
a spracovať vo svojom vnútri. 

Boh svojho Syna, Pána Ježiša, vzkriesil. Táto správa pre-
sahuje svojim obsahom všetko, čo človek do tohto času od 
života mohol očakávať. Kde človek v obmedzenosti svojich 
možností už nemôže nič urobiť, tam koná Boh a prevyšuje 
smrť životom. Je to správa, ktorá nás napĺňa radosťou 
a zároveň dodáva silu pre ďalšie dni a roky života. Ak aj ja 
ako človek už viac nemôžem urobiť so svojim životom, je tu 
Boh, ktorý svojou mocou môže meniť všetko. Aj smrť zmení 
vzkriesením na život. 

Že je to tak, o tom svedčia práve tí, ktorí Vzkrieseného 
stretli. Oni, apoštolovia, s Ním jedli a pili po Jeho zmŕtvych-

vstaní. Tu máme osobné svedectvo očitých svedkov. To je 
ďalšia výnimočnosť tejto veľkonočnej zvesti. Apoštolovia 
svedčia o stretnutí s Ukrižovaným a Vzkrieseným tým, že 
hovoria o tom, čo konali spolu s Ním. Poukaz na takú priro-
dzenú činnosť ako je jedenie a pitie nám zdôrazňuje, že 
vzkriesenie bolo reálne. Ich svedectvo nie je teda založené na 
predstave, čo sa mohlo zdať, nebola to nijaká „iná realita“. 
Bolo to skutočné stretnutie so živým Pánom. Toto svedectvo 
však nie je opäť len informáciou minulosti bez dosahu na náš 
súčasný život. Veľkonočné udalosti majú dosah na život 
ľudí v každej dobe. Aj tej našej. Aj my sa máme možnosť 
stretávať so vzkrieseným Pánom Ježišom Kristom. 

V sviatosti Večere Pánovej sme s naším živým Pánom 
v spoločenstve aj my. Pod spôsobom posväteného chleba 
a vína prijímame pravé telo a pravú krv Pána Ježiša na odpus-
tenie našich hriechov. A to je ďalšia výnimočnosť tejto sprá-
vy. Človek prijímajúci prítomného Krista v spoločenstve 
sviatosti Večere Pánovej prijíma odpustenie hriechov. 
Táto kategória myslenia je človeku čím ďalej tým viac cu-
dzia. Stráca sa význam pojmu hriech – pre nás, pre naše deti a 
pod. Pojem hriech sa vyprázdňuje rovnako ako pojem pravda 
a láska. Ale to len vtedy, keď tieto pojmy stratia svoju skutoč-
nú hodnotu a význam. Hriech je prestúpenie Božej vôle. Ak 
Božiu vôľu prestupujeme, hrešíme. Božia vôľa je jednodu-
chým spôsobom vyjadrená v 10 Božích prikázaniach. Ak si 
ich budeme prechádzať a k tomu si prečítame ako tým priká-
zaniam rozumieť (podľa Malého katechizmu Dr. M. Luthera), 
budeme vedieť presne ako hrešíme. Vedieť, že sme hriešni, je 
veľmi dôležité. Len vtedy, keď si uvedomíme svoj hriech, 
môžeme túžiť po odpustení. Túžba po odpustení nás zase 
privedie k túžbe po spoločenstve so vzkrieseným Kristom. 
Toto spoločenstvo je spoločenstvom záchrany. Tak pre súčas-
ný život ako aj život v momente, ktorý my dnes nazývame 
telesná smrť. 

Radujme sa z tejto nádhernej veľkonočnej zvesti, ktorá 
k nám znovu prichádza. Objavujme jej význam pre náš súčas-
ný život vo všetkých tých starostiach a problémoch života, 
ktoré si so sebou nesieme. A nezabúdajme ešte na jeden roz-
mer tejto zvesti. My sme ju nie len dostali, ona nás povzbu-
dzuje a posilňuje, dáva nový rozmer nášmu životu. My má-
me byť svedkami tejto zvesti vo svete, kde žijeme, pretože 
ľudia okolo nás tak veľmi potrebujú počuť túto veľko-
nočnú radostnú zvesť. Kristus žije a my s Ním tu, ale aj 
potom vo večnosti. 

Marián Čop 
Zborový farár Slovenského ev. a. v. cirkevného zboru v Prahe 

Biskup ECAV v ČR 
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Buďte svätí 
Pre tohtoročné pôstne obdobie som vybral tému svätosti a 

rád by som preto pripomenul pár myšlienok, na ktoré by sme 
ako veriaci ľudia nemali zabudnúť. 

Boh je svätý 
Božia svätosť je jedna zo základných Božích vlastností. 

Svätý v spojení s osobou Boha znamená vyčlenený, separova-
ný, čistý vďaka tomu, že je odlúčený od toho, čo je nečisté. 
Božia svätosť je to, čo Ho oddeľuje od všetkých ostatných by-
tostí, čo Ho robí jedinečným a odlišným od všetkého ostatného. 
Nie je to len Jeho dokonalosť alebo bezhriešna čistota. Je to 
podstata Jeho „inakosti“, Jeho nadprirodzenosti, čo spôsobuje 
úžas a obdiv. 

Čo pre nás znamená, že Boh je svätý? No predovšetkým to, 
že nerobí chyby, nečiní hriech, nezlyhá vo svojom konaní a vo 
svojom rozhodovaní. Ako ľudia často pochybujeme práve nad 
tým, či Boh robí dobre, či sa rozhoduje správne, či správne 
zasahuje do sveta, ktorý stvoril. Vyčí-
tame Mu neschopnosť v riadení sveta, 
občas nám prekáža Jeho nečinnosť a 
ďalej nám prekážajú Jeho tvrdé 
a prísne rozhodnutia. Každá naša po-
chybnosť s Jeho rozhodnutím je po-
chybnosťou nad Jeho svätosťou. 

Pán Boh vie, čo je správne a musí 
robiť, čo je správne, lebo je svätý. Ak 
veríme v Boha, tak akceptujeme alebo 
sa aspoň učíme akceptovať Jeho vôľu. 

Božia svätosť je zárukou Božích 
spravodlivých rozhodnutí, aj takých, ktoré nás ovplyvnili, ako 
bolo vyhnanie prvých ľudí zo záhrady Éden, či také radikálne 
rozhodnutie ako bola potopa za Noacha, Sodoma a Gomora a 
ich vyhladenie a zničenie. Ale to isté sa týka aj ťažkých vecí, 
ktorými aktuálne žijeme. Myslím, že nemôžeme viniť Boha 
z toho, čo sa deje na Ukrajine. Ale pýtame sa: Prečo nemohol 
ten všemohúci Boh zasiahnuť a stopnúť to niekde na začiatku? 
Prečo dovolil, aby to prerástlo do toľkého utrpenia? Toto dovo-
lí svätý Boh? Všetky takéto otázky spochybňujú Božiu svätosť 
a Božiu dokonalosť. Alebo nedávne zemetrasenie v Turecku 
a Sýrii. Toto nie je priamo v rukách človeka. Je toto utrpenie 
dielo svätého Boha? Je toto dobré? Ako dáte do súladu to, čo 
sa stalo, s tým, že Boh je svätý a teda dokonalý? 

Božia svätosť je vecou viery a akceptovania Boha. Naše 
dojmy nie sú smerodajné. Nemáme také poznanie ako má Boh 
a nerozumieme svetu tak ako Boh. Jób po tom, čo prežil, hovo-
rí: ”Hovoril som o tom, čomu som nerozumel, o veciach, ktoré 
mi boli príliš divné a neznáme. Vypočuj ma, prosím! Budem 
hovoriť, budem sa pýtať a Ty ma pouč!” (Jób 42, 3-4) 

Svätosť Kristova 
Akceptovať to, že Boh je svätý, je trochu jednoduchšie, ako 

prijať, že svätý bol aj Pán Ježiš Kristus. Ježiš bol tu na zemi ako 
človek. Správal sa ako obyčajný človek a bolo veľmi ťažké pre 
učeníkov povedať o niekom, kto vyzeral ako oni, že je Boh a že 
je bez hriechu. Potrebovali na to nejaký čas a zázraky, ktorých 
boli svedkami, ich k takémuto presvedčeniu napokon priviedli. 
Či už to boli rôzne uzdravenia chorých, ale aj utíšenie búrky na 
mori, či vzkriesenia. Všetko to boli veci, ktoré ich doviedli 
k poznaniu, že ich učiteľ nie je obyčajný človek a nie je len 
nejaký liečiteľ, ale je skutočný Boh a pravý človek. A aj keď sa 
nikdy v dejinách nestalo, že by Boh bol človekom, oni Ježiša 
takto prijali. Bol pre nich Bohom, ktorý je svätý vo svojom 
konaní a nikdy neurobil nijaký hriech. 

Farizeji a zákonníci tento názor nezdieľali. Pre nich bol 
Ježiš iba posadnutý Belzebúbom, kniežaťom démonov. No boli 
to skôr ľudské osočovania, pri ktorých chýbali jasné dôkazy 
a fakty. Raz sa ich Pán Ježiš opýtal: “Kto z vás ma usvedčí z 
hriechu?” (J 8,26) No priame usvedčenie Pána Ježiša nikdy 

neprišlo. To, že sa rúhal chrámu alebo odmietal platiť dane, či 
to, že búri ľud proti Rímu, neboli pravdivé veci. Takže farizeji 
a zákonníci Ježiša nikdy z hriechu neusvedčili. Otázkou však 
je, či je až tak veľmi dôležité nepochybovať nad tým, že Pán 
Ježiš nikdy neurobil tu na zemi žiadny hriech, keď bol ako člo-
vek nám podobný? 

Pisatelia novej zmluvy o tom boli skalopevne presvedčený. 
”Veď nemáme Veľkňaza, ktorý by nemohol cítiť s našimi 
slabosťami, ale (máme Veľkňaza), podobne pokúšaného vo 
všetkom, (ale) bez hriechu.” (Žid 4,15) ”On nikdy hriechu 
neučinil, ani ľsti nebolo v Jeho ústach; keď Mu zlorečili, 
nezlorečil; keď trpel, nehrozil, ale porúčal Tomu, ktorý spra-
vodlivo súdi.” (1Pt 2,22-23) 

Čo by sa však stalo, ak by Ježiš nebol skutočne bez hriechu? 
To by potom znamenalo, že máme najväčší problém, aký si len 
vieme predstaviť. Ak by bol Ježiš len hriešny človek, Jeho 

obeť za naše hriechy by nebola do-
konalou obeťou pred Bohom. Preto-
že smrť obyčajného hriešneho člove-
ka neospravedlní všetky hriechy sve-
ta. Iba smrť nekonečnej, večnej 
a svätej bytosti môže zmieriť Boha so 
svetom. 
Naša svätosť 
Slovu svätý v spojení s človekom 
nerozumieme dobre. Božia svätosť 
znamená dokonalosť a bezhriešnosť, 
absolútnu čistotu a neomylnosť. Svä-

tosť v spojení s človekom je len popis oddelenosti svätému 
Bohu. To, že sme svätí, sa dá opísať len ako že sme oddelení 
od sveta, aby sme slúžili svätému Bohu. Nie je to dôkaz našej 
dokonalosti ani našej bezhriešnosti. 

Našu svätosť nám zničil náš hriech, no napriek tomu sme 
vyzývaní, aby sme sa snažili o svätosť. Každá výzva v Biblii, 
aby sme sa vyhýbali hriechu, je výzvou k svätosti. ”…
vydávajte svoje telá v živú, svätú, Bohu príjemnú obeť, vašu 
rozumnú službu Bohu.” (R 12,1) ”Hľadajte pokoj s každým 
človekom i posvätnosť, bez ktorej nikto neuvidí Pána!” (Žid 
12,14) 

To znamená, že by sa mal človek vo svojej svätosti posúvať 
vpred, mal by rásť. Vnímate vo svojom živote nejaký posun 
vpred? Povedali by ľudia, ktorí vás poznajú, že ste sa zmenili, 
posunuli k lepšiemu? Že ste iný človek? Ak áno, tak to je posvä-
tenie. ”…ale ako svätý je Ten, ktorý vás povolal, aj vy buďte 
svätí v celom svojom počínaní. Veď je napísané: Buďte svätí, 
lebo aj ja som svätý!” (1Pt 1,15-16) 

Svätosť nie je zložitá. Pán Ježiš vyčítal farizejom, že sa 
postia a namažú si tvár a že sa modlia na rohoch ulíc, aby ich 
každý videl. Stálo ich to mnoho úsilia, ozaj sa snažili, predvá-
dzali sa, vytvárali obraz zbožných a svätých ľudí, ale podľa 
Pána Ježiša to nebola svätosť. Svätosť v sebe skrýva jednu 
zvláštnu vlastnosť a tým je pokora. Svätosť sa nechváli svo-
jou svätosťou, nečaká žiadne ovácie, vyzdvihovanie, nepotrebu-
je pozornosť. Cíti sa hriešna, bezvýznamná, nedôležitá. Spo-
meňte si na príklad chudobnej vdovy, ktorá hodila do chrámo-
vej pokladničky 2 haliere. Nemala pocit, že robí niečo výni-
močné, ani nič nečakala. Možno sama mala pocit, že hodila 
málo. Bolo to jednoduché a úprimné. Keď odišla, Pán Ježiš toto 
jej konanie vyzdvihol a ocenil. 

Keď nad tým rozmýšľam, tak je nakoniec dobré, že sa necí-
time byť svätí. Je dobré, že nemáme o svojej zbožnosti a viere 
takú vysokú mienku. Vedie nás to k pokore a skromnosti, a tak 
to má byť. Svätosť sa necíti byť výnimočná a práve v tom je 
výnimočná. 

JP 
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Práve prežívame obdobie pôstu. Po ňom príde Veľká Noc, kedy si pripomenieme vzkriesenie Pána Ježi-
ša. No ešte pred vzkriesením si pripomíname deň, keď Pán Ježiš zomrel – Veľký Piatok, a potom, keď bol 
v hrobe – Biela Sobota. Tieto dva dni mávajú mnohí ľudia pôst od všelijakého chutného jedla a jedia len 
niečo „malé“ od hladu alebo niektorí tiež nejedia vôbec nič. Tieto dni sa ale pôst nemusí týkať iba jedla. 
Vtedy sa môžeme zrieknuť aj niečoho iného 
a nahradiť to modlitbou či čítaním Biblie. 
K takému pôstu vás chceme vyzvať. Skúste sa 
tieto 2 dni vzdať niečoho, čo máte radi alebo čo 
nepotrebujete nutne robiť – napríklad: pozerania 
telky, času na internete, mobilu, facebooku, insta-
gramu, počúvania hudby, rozprávania (to zname-
ná hovoriť menej ako obvykle a viac premýšľať, 
než niečo povieme), hrania sa... alebo hocičoho, 
čo vám napadne. A v ten Veľký Piatok a Bielu 
Sobotu si namiesto toho radšej niečo prečítajte 
z Biblie, urobte dobrý skutok alebo choďte na 
modlitebnú prechádzku. Pán Ježiš sa pre nás obe-
toval, vzdal sa mnohého, aby nám Boh mohol 
odpustiť a dať nám večný život. Čoho sme ochot-
ní vzdať sa my kvôli Nemu alebo kvôli iným ľu-
ďom?  

Milé deti 

Milí dospeláci 
Milý dospeláci, správne odpovede nájdete v prvom 
liste Timoteovi. 
 
1. Doplň: „Jemu, Kráľovi vekov, _________, nevidi-
teľnému, Jedinému múdremu _________ česť 
a ________ na veky vekov. _________. 

a) Nesmrteľnému, Pánovi, veleba, Haleluja 
b) -, apoštolovi, veleba, Amen 
c) Nesmrteľnému, Bohu, sláva, Amen 
d) Nesmrteľnému, Ježišovi, sláva Amen 

 
2. Máme sa snažiť o spravodlivosť, pobožnosť, vieru, 
lásku, trpezlivosť, krotkosť? 

a) Áno 
b) Nie 
c) Nepíše sa 

3. Ako nazval apoštol Pavel Timotea vo svojom liste? 
a) Falošný syn 
b) Syn svetla 
c) Pravý syn 
d) Prorok Boží 

 
4. Koľko je Prostredníkov medzi Bohom a ľuďmi? 

a) Jeden 
b) Dvaja 
c) Nula 

 
5. Čo je veľkým ziskom z hľadiska Božieho slova? 

a) Mnoho veľkých zázrakov 
b) Pobožnosť so spokojnosťou 
c) Malé bohatstvo 
d) Veľké bohatstvo 

Milí bratia a sestry, 
radi by sme urobili krok k tým z vás, ktorí preferujú mailovú komuni-
káciu. Ak si prajete dostávať informácie cirkevného zboru mailom, 
naskenujte tento QR kód a prihláste sa na odber. 
Ďakujeme a tešíme sa, že aj týmto spôsobom budeme môcť informo-
vať o živote v našom zbore.  

Za radu presbyterov Denisa Harčarová 

Doplň čísla do prázdnych štvorčekov podľa 
toho, ktoré vystrihnuté kúsky obrázka tam patria. 
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Námety pre Vaše osobné modlitby 
Táto stránka nášho časopisu patrí pravidelne výzvam k spoločným modlitbám. Ale dnes by som rád pripo-

menul, že k intenzívnym modlitbám veriaceho človeka patrí aj intenzívna práca. Všetci máme ruky a nohy 
a máme aj mnoho darov od Boha, a preto k modlitbe patrí aj naša snaha a iniciatíva.  

Predstavte si, že kráčate po meste a vidíte človeka ležať na ulici. Čo urobíte? Možno je opitý a spí a nepotre-
buje vašu pomoc, ale možno je chorý a prišlo mu zle a ak mu niekto nedá prvú pomoc a nezavolá mu záchran-
ku, tak do pár hodín zomrie. Veriaci človek sa môže rozhodnúť pre najzbožnejšiu vec a tou je zbožná modlitba 
v duchu. „Pane Bože, pomáhaj tomuto človeku, aby našiel cestu k tebe...“ Otázkou je, či modlitba je ten najlep-
ší postoj v tejto situácii. Možno to vyzerá zbožne, ale čo ak chcel Pán Boh v tej chvíli od teba niečo iné? Čo ak 
ťa poslal touto cestou, aby si sa k nemu sklonil a zistil, čo mu je a overil si, či nepotrebuje pomoc?  

Zbožnou modlitbou dokážeme niekedy prekryť svoju neochotu či lenivosť konať. Ale práve to konanie, 
ten čin, je to dôležité, čo sa od nás očakáva. Nechcem tým povedať, že modlitba môže byť zlá, to určite nie. Ale 
niekedy k tej modlitbe musíme priložiť ruky a vtedy treba aj niečo vykonať.  

To všetko píšem preto, lebo som na stránke našej cirkvi našiel jeden zaujímavý článoček s názvom Pôstne 
výzvy 2023. Nepátral som po jeho skutočnom pôvode ani po jeho autorovi. Pravdepodobne to prišlo 
z Nitrianskeho cirkevného zboru, ale ten obsah ma zaujal. Na každý deň pôstneho obdobia je určená nejaká ma-
lá výzva pre veriacich ľudí. Nie sú to žiadne zložité veci, v podstate sú to skôr drobnosti, ktoré môžete urobiť za 
pár minút a niekedy aj pár sekúnd. Ich myšlienkou je urobiť niečo pre ľudí, s ktorými žijeme a ktorých stretáva-
me. Na každý deň je nejaká úloha, ktorá má potešiť vaše okolie a ľudí vo vašej blízkosti.  

Nejde teda len o nejakú rýchlu modlitbu, ale je to nejaký skutok, čin, nejaké dobré slovo. Viem, že sme už 
na konci pôstneho obdobia a o chvíľu je tu Veľká noc, ale tie výzvy nás nabádajú k nejakej činnosti a aktivite, 
ktorá môže priniesť niečo dobré nám i nášmu okoliu. A je úplne jedno, že sme už niekde inde. Urobiť niečo 
dobré pre druhého človeka nie je nikdy neskoro.  

Takže ako napríklad zneli tie výzvy: 

Modlitebný kalendár CZ Obišovce 

 Spýtaj sa suseda, ako sa má (Lk 1, 57 – 58) 
 Daruj kvet (Lk 12, 27) 
 Zavolaj niekomu (Mt 9, 13) 
 Pomodli sa za svojho nepriateľa (Lk 6, 27) 
 Pochváľ niekoho (Ž 146, 1 – 2)  
 Pomôž niekomu v niečom (Sk 20, 35) 
 Zablahoželaj niekomu, kto má tento týždeň na-

rodeniny (Lk 6, 38) 
 Dnes nepovedz nič zlé na nikoho adresu (Jk 1, 

19 – 21) 
 Pomodli sa za všetky ženy, zvlášť osamelé a 

týrané (1 Pt 5, 6 – 7) 
 Spýtaj sa zajtra svojho farára, či niečo nepotre-

buje (Lk 10, 2) 
 Dnes nikoho nesúď (R 14, 13) 

 V tento deň sa niečoho vzdaj (Mk 10, 29 – 30) 
 Podpor núdzneho (Mt 6, 2 – 4) 
 Kúp niekomu darček inkognito (1Kr 29, 14) 
 Daruj svoje oblečenie (Mt 6, 28 – 30) 
 Pozri si film o Ježišovi (Mt 11, 28 – 30) 
 Zastaň sa druhého človeka, ak sa k nemu niekto 

správa nevhodne (Ž 10, 12) 
 Napíš niekomu peknú sms-ku (2M 3, 21) 
 Dnes si daj záležať na tom,  aby si každému 

poďakoval (F 1, 3 – 5) 
 Daruj svoj čas niekomu, kto prežíva ťažké ob-

dobie (Ef 4, 32) 
 Rozmýšľaj nad osobou, ktorej by si dnes mohol 

odpustiť a žehnaj jej (Mt 6, 18) 
 Vľúdne sa prihovor neznámemu (Pr 15, 1) 

Myslím, že mi dáte za pravdu, že toto nie sú nejaké ťažké veci. Nepotrebujú hodiny príprav a ani dlhé 
sústredenie a nie sú nijako finančne náročné. Môžete ich urobiť hocikedy a môžu niekomu vo vašej blízkosti 
priniesť kúsok radosti.  

Takže ak vás v tejto rubrike pravidelne pozývam k modlitbám za všetky ťažké veci, ktoré sa dejú vo svete, 
za všetky ťažké okolnosti, ktoré zažívajú ľudia okolo nás, tak dnes vás vyzývam k tomu, aby ste boli nie len 
aktívnymi modlitebníkmi, ale aj aktívnymi činiteľmi Božieho slova. Pán Boh potrebuje aj vaše ruky, nohy, 
ale aj jazyk, ktorý môže priniesť potešenie, povzbudenie a nádej.  

Aj keď sa skončil pôstny čas, 
to neznamená, že by sme nemohli 
venovať svoj čas inému človeku, 
ktorý prežíva ťažké obdobie, ale-
bo sa kontrolovať v tom, aby sme 
o inom človeku nepovedali nič 
zlé. Len s chuťou a odvahou do 
toho!  

JP 
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R o z p i s   s l u ž i e b   B o ž í c h 

Dátum Príležitosť Čas Miesto Poznámky 

6.4.2023 Zelený štvrtok 
17:00 Kysak +VP 
18:00 Obišovce +VP 

7.4.2023 Veľký Piatok 
8:00 Trebejov 

      9:30 Obišovce 
11:00 Drienovská Nová Ves 

8.4.2023 Biela sobota 19:00 Obišovce Tichý večer modlitieb a chvál 

9.4.2023 Veľkonočná nedeľa 
8:00 Suchá Dolina 

      9:30 Obišovce 
11:00 Drienovská Nová Ves 

10.4.2023 Veľkonočný pondelok 
8:00 Trebejov   
9:30 Kysak   

16.4.2023 1. nedeľa po Veľkej noci 
8:00 Kysak 

Sk 4,32–35; 1J 1,1–2,2 9:30 Obišovce 
11:00 Trebejov 

23.4.2023 2. nedeľa po Veľkej noci 
8:00 Drienovská Nová Ves 

Sk 3,12–19; 1J 3,1–7 9:30 Obišovce 
11:00 Kysak 

30.4.2023 3. nedeľa po Veľkej noci 

8:00 Trebejov 

Sk 4,5–12; 1J 3,16–24 
9:30 Obišovce 

11:00 Drienovská Nová Ves 
14:00 Suchá Dolina 

7.5.2023 4. nedeľa po Veľkej noci 
8:00 Kysak 

Sk 8,26–40; 1J 4,7–21 9:30 Obišovce 
11:00 Trebejov 

14.5.2023 5. nedeľa po Veľkej noci 
Deň matiek + koncert talentov 9:30 Obišovce Sk 10,44–48; 1J 5,1–6 

18.5.2023 Vstúpenie Krista Pána 
na nebo 

9:30 Kysak 
    

18:00 Obišovce 

21.5.2023 Nedeľa po Vstúpení 
8:00 Drienovská Nová Ves 

Sk 1,15–17.21–26;  1J 5,9–13 
9:30 Obišovce 

11:00 Kysak +VP 

28.5.2023 1. slávnosť svätodušná 
8:00 Suchá Dolina +VP 
9:30 Obišovce +VP 

29.5.2023 2. slávnosť svätodušná 
9:30 Kysak 

18:00 Obišovce 

4.6.2023 Svätá Trojica 
8:00 Trebejov +VP 
9:30 Obišovce   

11:00 Drienovská Nová Ves +VP 

11.6.2023 1. po Sv. Trojici 
8:00 Kysak 

Oz 2,14–20; 2Kor 3,1–6 9:30 Obišovce 
11:00 Trebejov 

18.6.2023 2. po Sv. Trojici  
Dištriktuálny deň VD Bardejov 10:00 Bardejov Priamy prenos v STV 2 

24.6.2023 Skúška konfirmandov 18:00 Obišovce   
25.6.2023 3. po Sv. Trojici 9:30 Obišovce +VP 
29.6.2023 Sviatok ap. Petra a Pavla 18:00 Kysak   

    


